



ကျောင်းသားသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်များကော်မတီ (SURC)

International Democracy Day 2022 အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီနေ့အခမ်းအနားသို့ ကျောင်းသားသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်များကော်မတီ (SURC) မှ ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာ

နေ့စွဲ။ ။ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၁၅) ရက်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိ လူသားမျိုးနွယ်အားလုံးတို့သည် ဒီမိုကရေစီဆိုသောအနှစ်သာရကို အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရေးသည် အလွန်အရေးကြီးကြောင်းပြသရန်နှင့် ဒီမိုကရေစီ ပိုမိုထွန်းကားလာနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးမှ စက်တင်ဘာလ (၁၅) ရက်နေ့ကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနည်းတူ ကျွန်ုပ်တို့ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ဒီမိုကရေစီအရေးနှင့်ပတ်သက်၍ လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှု များစွာ ရှိခဲ့ပါသည်။ လူ့ဂုဏ်သိက္ခာကိုလေးစားခြင်း၊ တန်းတူညီမျှအခွင့်အရေးရရှိခြင်း၊ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာယုံကြည်ကိုးကွယ်ခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်နှင့် ရွေးကောက်ခံပိုင်ခွင့် စသည်တို့မှာ ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံကျသောအနှစ်သာရများဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးရပြီးသည့်ကာလ အနည်းငယ်အတွင်း ဒီမိုကရေစီ၏အရိပ်အယောင်သည် ပြည်သူလူထုအပေါ် အနည်းငယ်ထင်ဟပ်ခဲ့ဟန် ရှိသော်လည်း (၁၉၆၂) ခုနှစ်တွင် စစ်တပ်မှနိုင်ငံတော်အာဏာကို သိမ်းယူခဲ့သည်မှ အစပြု၍ မြန်မာပြည်၌ ဒီမိုကရေစီသည် တဖြည်းဖြည်း ဆိတ်သုဉ်းလာခဲ့သည်။ ထိုဆိတ်သုဉ်းမှုသည် စစ်အာဏာရှင်တို့အလိုကျ ရေးဆွဲထားသော (၂၀၀၈) အခြေခံဥပဒေဟူသည့် လောင်းရိပ်၌ အယောင်ပြ ဒီမိုကရေစီတစ်ဖြစ် ခဏတာ ပေါ်လာခဲ့ပြီး (၂၀၂၁) ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ (၁) ရက်နေ့တွင် မြန်မာပြည်၌ ဒီမိုကရေစီသည် လုံးဝမှောင်မိုက်ခြင်းသို့ ရောက်သွားခဲ့သည်။

မိမိတို့တိုင်းပြည်ရှိ ကျောင်းသားလူငယ်များသည် ပြည်သူလူထုနှင့်အတူ ဒီမိုကရေစီအရေးနှင့်ပတ်သက်လျှင် ရှေ့ဆုံးမှနေ၍ ခေတ်အဆက်ဆက် ရဲဝင့်စွာ တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ကြသည်မှာ လက်ရှိမြန်မာ့နေ့ဦးတော်လှန်ရေးအထိပင် ဖြစ်သည်။ မိမိတို့ကျောင်းသားလူငယ်များသည် လူငယ်ပီပီ အမှန်တရားကိုမြတ်နိုးသည်နှင့်အတူ ဒီမိုကရေစီ အနှစ်သာရများကို တန်ဖိုးထားသည့်အတွက် (၁၉၆၂) ခုနှစ် စစ်တပ်မှ တိုင်းပြည်အာဏာသိမ်းယူခဲ့သည်ကို လက်မခံဘဲ ဆန့်ကျင်တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီလှုပ်ရှားမှုသမိုင်းတွင် ထင်ရှားသည့်

(၁၉၈၈) ခုနှစ် လူထုအရေးတော်ပုံကြီးတွင်လည်း ကျောင်းသားလူငယ်များသည် ပြည်သူနှင့်တသားတည်း ရပ်တည်တိုက်ပွဲဝင်ခဲ့ကြသည်။ လက်ရှိ မြန်မာ့ဧည့်သည်တော်လှုပ်ရှားရေးတွင် မိမိတို့ကျောင်းသားလူငယ်များသည် အကြမ်းမဖက် အာဏာဖိဆန်ရေး CDM ပြုလုပ်၍လည်းကောင်း၊ သပိတ်တိုက်ပွဲအပါအဝင် မြေပေါ်မြေအောက် တော်လှန်ရေး လှုပ်ရှားမှုတွင်လည်းကောင်း ရဲရင့်တက်ကြွစွာ တိုက်ပွဲဝင်နေသည်မှာ ယနေ့ တော်လှန်ရေး အားကောင်းရှင်သန်မှုကပင် သက်သေပြနေပါသည်။ ထိုသို့ တိုက်ပွဲဝင်နေကြသော ကျောင်းသားလူငယ်များသည် စစ်အာဏာရှင်တို့၏ ဖိနှိပ်သတ်ဖြတ်ရန် အဓိကပစ်မှတ်များဖြစ်လာပြီး ကျောင်းသားလူငယ်အပေါ် ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ မတရားဖမ်းဆီးထောင်ချခြင်းနှင့် လူမဆန်စွာညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုတို့ကို အညှိုးကြီးစွာ လုပ်ဆောင်လာကြသည်။ မည်မျှဖိနှိပ်ရက်စက်သည်ဖြစ်စေ မိမိတို့ကျောင်းသားလူငယ်များအနေဖြင့် စစ်အာဏာရှင် စနစ်အမြစ်ပြတ်၍ တော်လှန်ရေးအောင်မြင်သည်အထိ ချီတက်တိုက်ပွဲဝင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိ မြန်မာ့ဧည့်သည်တော်လှုပ်ရှားရေးတွင် ကျဆုံးသွားသော မမြသွဲ့သွဲ့ခိုင်၊ ကိုခန့်ငြားဟိန်း၊ ကိုဝေယံဖြိုးအပါအဝင် ခေတ်အဆက်ဆက် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီအရေးအတွက် မိမိ၏အသက်ပင် ပဓာနမထားဘဲ ရွပ်ရွပ်ချွံချွံ တိုက်ပွဲဝင်ရင်း ကျဆုံးခဲ့ကြသော ရဟန်းရှင်လူ၊ ကျောင်းသားပြည်သူအပေါင်းအား ဂုဏ်ယူလေးစား ဦးညွှတ်ပါသည်။ ထို့ပြင် မတရားဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံနေရသော ကျောင်းသားလူငယ်ပြည်သူများ အမြန်ဆုံး လွတ်မြောက်နိုင်ရေးသည် လက်ရှိတော်လှန်ရေးအောင်ပွဲရရှိမှုတွင် များစွာမူတည်နေပါသည်။ ဒီမိုကရေစီကို ခြိမ်းခြောက်နေသော အာဏာရှင်စနစ်ကို အမြစ်ပြတ်သုတ်သင်ရေးသည် မိမိတို့ကျောင်းသားလူငယ်တို့ ခံယူထားသည့် ဒီမိုကရေစီ ရှင်သန်ခြင်း၏ လမ်းစပင်ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီရှင်သန်မှသာ မြန်မာပြည်၌ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် သဟဇာတရှိရေးတို့သည် ရေရှည်တည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်းကို နှစ်ပေါင်း (၇၀) ကျော် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခ၏ အကျိုးဆက်အား လက်ရှိကျောင်းသားလူငယ်များမှ လက်တွေ့သိမြင် ခံစားလာရသည်။

ဒီမိုကရေစီကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထား လိုလားသူတိုင်း မည်သည့်ဒေသ၊ မည်သည့်နေရာတွင်မဆို ဒီမိုကရေစီအား မှေးမှိန်ပျောက်ကွယ်ဆိတ်သုဉ်းရန် ကြိုးစားသည့်အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်ရန် တာဝန်ရှိသည်။ ထိုသို့ တားဆီးကာကွယ်မှုနှင့် ထိန်းသိမ်းမြှင့်တင်မှုတို့ ပျက်ကွက်သည့်တစ်နေ့ အာဏာရှင်စနစ်သည် ဦးမော့ကြီးစိုးလာပြီး ကမ္ဘာကြီးအား ပျက်ဆီးစေခြင်းကို ဖြစ်စေပါလိမ့်မည်။ မိမိတို့ကျောင်းသားလူငယ်များအနေဖြင့် ယနေ့ မြန်မာ့ဧည့်သည်တော်လှုပ်ရှားရေးအား အောင်ပွဲရသည်အထိ တိုက်ပွဲဝင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာကြီးပေါ်ရှိ မည်သည့်နေရာ၌ ဖြစ်စေ အာဏာရှင်စနစ်ပျက်သုဉ်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီရှင်သန်အားကောင်းစေရေးအား ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သန္နိဋ္ဌာန်ပြုကြောင်း ယနေ့ကျင်းပသော အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဒီမိုကရေစီနေ့ အခမ်းအနားသို့ သဝဏ်လွှာ ပေးပို့အပ်ပါသည်။



တော်လှန်ရေးသစ္စာဖြင့်
ကျောင်းသားသမဂ္ဂကိုယ်စားလှယ်များကော်မတီ (SURC)